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Verslag      
BIJEENKOMST 
Platform Jeugd (F)ACT 
 
 
Van  : Karin Bonouvrie 
Aanwezig : Arien Storm, Marijke van Putten (voorzitter), Mieke Verschure, Kees  
                         Bastiaanse, Alfred Volkers, Jan van Schilt, Gijs Mommerency, Peter  
                         Meijer, Marco Bottelier, Frits Bovenberg en vanaf 14.45 uur Hans Kroon  
                         (ivm uitnodiging agendapunten)  
 
Afwezig : Bas Sentveld  
  
    
Datum en tijd  : Vrijdag 13 april 2012 van 14.00 - 16.00 uur 

 
Plaats  :  Trimbosinstituut, Da Costakade 45 in Utrecht (Herman Broodzaal) 
 
1. Opening, voorstelronde en vaststellen agenda 
Marijke van Putten heet iedereen welkom, in het bijzonder Mieke Verschure van Spirit 
Jeugdzorg, Gijs Mommerency van UZ Gent en Frits Bovenberg. Er wordt een kort 
voorstelrondje  gedaan.  
Jan vertelt dat hij sinds kort adjunct directeur van Lucertis is. Lucertis heeft 5 FACTteams 
en er wordt nauw samengewerkt met JeugdRiagg NHZ en Spirit Jeugdzorg. Mieke 
Verschure is adjunct directeur bij Spirit Jeugdzorg en heeft teams samen met 
JeugdRiagg NHZ en Lucertis. Starten ook een team bij GGZ Ingeest. Spirit Jeugdzorg 
heeft multifocale trajecten.  
Gijs Mommerency van UZ Gent komt uit België en verklaart dat er een verschil is tussen 
de gezondheidszorg en jeugdzorg in Vlaanderen en Nederland. UZ Gent heeft geen 
FACT team. De integrale jeugdzorg is in Vlaanderen bekend. Is op het EAOF congres in 
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oktober 2011 in Rotterdam geweest en heeft daar een aantal platformleden ontmoet. Gijs 
wil meedenken, leren en kijken wat UZ Gent het platform te bieden heeft. 
Frits Bovenberg heeft op 16 februari jl. Marijke en Alfred ontmoet om over de doelstelling 
mee te praten over verbreden en verspreiden waardoor Frits nu voor deze vergadering is 
uitgenodigd.  
Peter Meijer van GGZ NHN vertelt dat hij als teamleider van FACT Jeugdteam NHN 
samenwerkt met o.a. Brijder en Stichting De Praktijk. Er is 1 FACT team welke uit 4 fte 
bestaat.  
Alfred Volkers van JUZT heeft 1 FACT Jeugd team maar wil eind 2012 drie teams 
hebben. Alfred vindt het leuk dat JUZT, voorheen TenderJeugdzorg, vanaf het begin 
heeft kunnen meedenken met dit platform wat voorheen de vorm van een stuurgroep had 
met GGZ NHN, Lucertis en Tender. In het FACT team van JUZT zit geen ggz.  
Arien Storm van Accare heeft 4 FACT teams verspreid over een grote regio waardoor er 
veel gereisd moet worden. Het 1e FACT team van Accare was één van de eerste teams 
in Nederland.  
Kees Bastiaanse meldt dat in de regio Zuid en Midden Kennemerland de Jeugdriagg 
Noord Holland Zuid sinds een jaar samenwerkt met Lucertis, Brijder en OCKhetSpalier 
en pension Spaarnezicht in een FACT Jeugdteam. In de regio Amstelland en de 
Meerlanden is per 1 april jl. een tweede FACT Jeugdteam gestart in samenwerking met 
Spirit, Lijn 5, Brijder en Bureau Jeugdzorg Amsterdam.  
Marco Bottelier van Triversum heeft 2 FACT Jeugdteams draaien en wil een 3e team 
starten.  
 
Tijdens de volgende vergadering van dit platform zullen ook Mondriaan en De Jutters 
vertegenwoordigd zijn. We blijven organisaties accepteren totdat het Platform te groot 
wordt, dan zullen we naar een andere vorm moeten. Het is positief om alle invalshoeken 
te bekijken en gezamenlijk financieel dit platform te ondersteunen ivm de secretariële 
kosten. Elk lid van dit platform dient individueel lid te worden van F-ACT Nederland. 
 
De agenda wordt vastgesteld.  
 
2. Stand van zaken per organisatie 
Is reeds aan bod gekomen tijdens de voorstelronde.  
 
3. Naar aanleiding van verslag en actielijst 27 januari 2012 
Werkbezoek bij andere organisaties 
Men is nog niet bij elkaar op werkbezoek geweest. Wel heeft Frits Bovenberg 2 
besprekingen bij JUZT gehad. 
Website ACT YOUNG 
JUZT is niet meer verder gegaan met de website ACT YOUNG via Villa Koopzicht omdat 
de kosten voor één organisatie te hoog zijn en daardoor de site niet haalbaar is.  
 
Na twee tekstuele aanpassingen bij ‘stand van zaken per organisatie’ wordt het verslag 
goedgekeurd. Het verslag wordt op www.f-actnederland.nl geplaatst. 
 
4. Diverse bespreekpunten  
a.Teamleidersbijeenkomst 2 februari 2012 
Alfred Volkers koppelt terug dat het een enthousiaste groep is, er goed gebrainstormd is 
en dat de uitwisseling van kennis erg nuttig is. Alfred wil betrokken blijven bij de 
teamleidersbijeenkomsten. Nu er meerdere organisaties lid zijn van dit platform dienen 
ook hiervan de teamleiders uitgenodigd te worden. Karin verstuurt uitnodigingen.  
Alfred verklaart dat het zeer nuttig is om verslagen van dit soort overleggen te hebben en 
verzoekt of ondersteuner Karin Bonouvrie deze teamleidersbijeenkomsten mag notuleren 
ondanks dat dit niet in de offerte is opgenomen. Jan geeft akkoord, de 
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themabijeenkomsten voor 2012 waren ook reeds buiten de offerte om geakkordeerd. Alle 
organisaties zijn akkoord met dit besluit.   
b. Svz workshops congres FACT 2.0 Groningen 20 sept 2012  
Peter coördineert het indienen van de workshops voor het congres FACT 2.0 Groningen. 
Nynke Frieswijk heeft de resultaten van de Honosca samengevoegd met een bijdrage 
van Arien Storm zodat het een vorm van een workshop krijgt. In dezelfde workshop 
kunnen de metingen van GGZ NHN ook worden meegenomen. De eerste meting is 
geweest en de tweede meting vindt in juni/juli plaats en kan meegenomen worden zodat 
de meetresultaten kunnen worden vergeleken. Gedacht wordt aan 3 presentaties van elk 
15 minuten en ruimte voor 15 minuten voor het stellen van vragen. Arien en Peter dienen 
gezamenlijk de Honosca workshop in.  
Het idee van Lucertis om als workshop het ontwikkelingsproces, hoe een team wordt 
opgezet en hoe de scholing geregeld moet worden kan ook samen met Frits Bovenberg. 
Hij en Katinka Kerssens, secretaris van F-ACT Nederland, geven gezamenlijk deze 
workshop. Zij willen 4 projectleiders uit LZ, Verslaving, Forensisch en Jeugd (Peter 
Meijer) die vertellen over hun succes en falen.  
Frits heeft tevens zijn vaste workshop ‘basiskennis FACT’ ingediend. In 2013 moet 
iemand van FACT Jeugd ook in de congrescommissie plaatsnemen zodat het onderdeel 
‘jeugd’ ook goed aan bod komt tijdens het congres. Frits regelt dit. 
Patricia Schell  en Lilianne Valbuena van Lucertis geven een workshop met als thema ‘C 
van Community’. Karin verstuurt Patricia de mail over de 2e themabijeenkomst met het 
thema ‘C van Community’ die as. dinsdag 17/4 in Zwolle plaatsvindt. Hopelijk kan 
Patricia haar agenda vrijmaken. Ter plekke wordt bedacht om een workshop te geven 
over de ontwikkelingen van (F)ACT Jeugd in Nederland en over dit platform. Jan van 
Schilt is bereid om deze workshop te geven. 
Er dienen zoveel mogelijk workshops ingediend te worden zodat FACT Jeugd een kans 
maakt om zichzelf op de kaart te zetten op het congres.  
Een ieder dient zelf zijn/haar workshop in te dienen bij de congrescommissie van 
congres FACT 2.0 Groningen.   
c. Themabijeenkomst 17 april as. te Zwolle – thema ‘C van Community’ 
Arien vertelt dat er een casus is voorbereid wat alle deelnemers hebben ontvangen. Er 
worden ca. 20 deelnemers verwacht. Er wordt in 4 groepen tijdens de themabijeenkomst 
uiteen gegaan waarin men moet denken als bijv. ‘een idealist’ of ‘materialist’. FACT moet 
meer maatschappelijk bekeken worden.  
De volgende themabijeenkomst wordt door GGZ NHN te Hoorn georganiseerd op 6 
november 2012. Karin deelt deze datum as. dinsdag mede tijdens de 2e 
themabijeenkomst te Zwolle. Tevens moet er afgevraagd worden of er thema’s zijn die 
collega’s aanspreken waarvan er één op 6 november behandeld kan worden. 
d. Kennis vermeerderen en verspreiden 
Marijke deelt mede dat er op 15 juni as. een congres ‘Gezin en Psychiatrie’ plaatsvindt. 
Tijdens het plenaire stuk wordt er een presentatie gegeven over Jeugd (F)ACT 
waarschijnlijk door Nellieke de Koning van GGZ NHN.  
In 2015 gaat ‘jeugd’ over van de ggz naar de gemeente. Hoewel daar zeker kansen in 
zitten, mn de kans om te ontschotten zowel inhoudelijk als qua financiering, wordt het 
door GGZ jeugd ook als een bedreiging voor de kwaliteit gezien. 
Naar aanleiding van de bespreking tussen Marijke, Alfred en Frits van 16 februari jl. is 
Frits uitgenodigd. Frits heeft vele contacten met instellingen. Het gesprek heeft veel 
duidelijk gemaakt maar Frits heeft nog enkele onderwerpen waarover hij met dit platform 
wil praten.  
Dit platform wil (F)ACT Jeugd goed op de kaart zetten. Het doel is om uiteindelijk alle 
jeugdinstellingen in Nederland te bereiken om met (F)ACT Jeugd te werken. Frits 
Bovenberg wil een kaart maken om te kijken welke regio’s ontbreken en daar PR maken 
voor (F)ACT Jeugd. Eind 2012 kan er naar het tijdspad gekeken worden qua spreiding 
en het tempo waarin deze PR dient plaats te vinden. Frits kan een doorbraakproject 
starten in steden waar nog geen FACT Jeugd is en waar er wel behoefte is aan FACT. 
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Een doorbraakproject bestaat uit boost-sessies en werkbezoeken. Certificering is ook 
van groot belang. Er is ook veel behoefte aan onderzoek. Marijke geeft aan dat 
‘modelbeschrijving en modelgetrouwheidsschaal’ eerst gedaan dienen te worden om 
vervolgens het onderzoek te laten plaatsvinden. Indien iedere organisatie Honosca’s 
uitvoert is dit ook een mooi resultaat. Het platform zou een rol kunnen krijgen in 
onderzoek. Door uitbreiding van het platform ontstaat er meer volume en kan het 
onderzoek beter worden uitgevoerd, tevens doordat er meer gecertificeerde teams zijn. 
In Rotterdam zijn er 2 gecertificeerde teams en wil er eind 2012 vier à vijf gecertificeerd 
hebben. GGZ NHN en Triversum willen hun teams ook certificeren, Triversum wil dit nog 
in 2012.  
Frits vertelt dat F-ACT Nederland momenteel 236 leden heeft en dat er diverse platforms 
zijn zoals (F)ACT Jeugd, Forensisch, LVB en FACT en verslaving. Toekomstige 
platforms zijn ervaringsdeskundigen en persoonlijkheidsstoornissen.  
Frits biedt alle organisaties zijn hulp aan en wil graag meedenken bij vragen over 
technische zaken en implementatie. Ook kan Frits helpen bij de 
modelgetrouwheidsschaal richting certificeren. Alleen teams worden gecertificeerd en 
geen individuen, terwijl alleen individuen lid kunnen worden van F-ACT Nederland. 
Marijke stelt voor dat er gestreefd wordt naar een (F)ACT Jeugd Academie. 
 
Gijs Mommerency legt uit dat de kinder- en jeugdpsychiatrie in België relatief weinig 
bedden kent in vergelijking met de volwassenzorg en voor een deel al ambulant is. Zij 
werken sterk samen met de poliklinische dienst en outreachingdiensten. In de 
volwassenpsychiatrie was er veel meer residentieel georganiseerd, maar zit nu volop in 
een beweging van vermaatschappelijking (art 107). Het is de bedoeling dat er ook voor 
de doelgroep kinderen en jongeren verder aan vermaatschappelijking gewerkt wordt 
door het verder ontwikkelen van regionale zorgnetwerken. Er wordt gezocht naar 
uitbreiding door expertise toe te voegen. Ook wordt het ziekenhuis naar buiten gebracht 
(outreaching, mobiele equipes, crisis als verandermoment) met de bedoeling snel 
(wachtlijsten) gepaste zorg te kunnen bieden in de omgeving van de jongere en bij 
voorkeur minst ingrijpen, in tegenstelling tot een vroeger meer gehanteerd ‘residentieel 
curatief’ model. Beddenreductie is overigens niet het belangrijkste doel is in België voor 
de kinder- en jeugdpsychiatrie wegens geen overtal. Dit is wel de bedoeling voor de 
volwassenen psychiatrische zorg, waar er een groot aantal bedden is.  
 
Alfred wil nav het gesprek met Frits weten wat de concrete acties van Frits zijn. Frits wil 
zich bij dit platform aansluiten de komende 6 maanden. Zal lege regio’s op kaart zetten 
en evt. doorbraakprojecten toepassen. Ook wil Frits de PSY benaderen om PR te maken 
voor het platform en (F)ACT Jeugd. Ook zouden de platformleden met elkaar een klein 
artikel kunnen schrijven over de eerste ervaringen met FACT Jeugd. Tevens heeft Frits 
connecties met het Tijdschrift voor Rehabilitatie. Frits kan voor marketing, PR bij F-ACT 
Nederland zorgen. FACT Jeugd onder de aandacht brengen bij het FACT congres 2013 
en deelnemen in congrescommissie. Bekijken of in de landelijke nieuwsbrief van Kinder- 
en Jeugdpsychiaters ook aandacht besteed kan worden aan de ontwikkeling van 
FACTJeugdteams. Kees Bastiaanse onderneemt actie. 
e. Mailwisseling 1 maart jl. mbt Jeugd ACT  
BV Jeugd ACT Nederland is failliet. Achmea heeft mede namens de andere 
verzekeraars aan Lucertis, Jeugdriagg NHZ en Altrecht gevraagd om de cliënten van 
Jeugd ACT Nederland onder te brengen. De Opvoedpoli heeft 80 medewerkers 
overgenomen en diverse cliënten. Noemen zich nu ‘ACT Express’. Zijn bij de gemeenten 
nog erg populair omdat zij onder de prijs zitten. Zij werken met het systeem van zeer 
weinig BIG geregistreerde hoofdbehandelaars op heel veel andere HBO medewerkers.  
Frits suggereert om tijdens de volgende bestuursvergadering van F-ACT Nederland voor 
te stellen om de Opvoedpoli uit te nodigen om te vernemen wat de stand momenteel is 
en wat hun ambitie is.  
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5. Modelbeschrijving (F)ACT Jeugd (gast: Hans Kroon van Trimbos Instituut) 
Hans Kroon van het Trimbosinstituut is uitgenodigd aan de hand van de vragen en 
opmerkingen die het platform heeft op de Modelbeschrijving (F)ACT Jeugd. Van te voren 
heeft iedereen zijn/haar bevindingen en vragen op papier gezet en is dit in zijn geheel 
aan Hans Kroon gestuurd. Hans vindt alle opmerkingen erg interessant en is verheugd 
om te zien dat de Modelbeschrijving zo leeft bij de organisaties. Vraagt zich af of er 
volstaan kan worden met tekstuele aanpassingen of dat er opnieuw onderzoek moet 
worden gedaan. 
Arien vindt dat de levensfases van een kind van 0-25 jaar leidend principe zou moeten 
zijn. Elke levensfase van een kind vraagt een andere aanpak en begeleiding. Accare wil 
graag een vertrekpunt in twee delen, hoe een kind zich ontwikkelt van 0-12 jaar en van 
12-25 jaar. Hans verklaart dat er in de huidige Modelbeschrijving door gebrek aan 
gebruik en evidence gekozen is voor de groep kinderen > 12 jaar. Er moest een vorm 
van consensus worden bereikt welke is gebruikt in de modelbeschrijving. Wanneer het 
platform 0-25 jaar wenst, moet er meer energie worden gestoken in de vernieuwde 
Modelbeschrijving. Het team van Peter heeft 40% cliënten < 12 jaar. Bij kinderen < 12 
jaar is de (opvoed)rol van de ouders groot, daarna is de rol kleiner. 
De jeugdzorg vindt in het algemeen dat het heel moeilijk is om een heel gezin te helpen. 
Ouders hoeven niet zelf geholpen te worden, maar er moet richting de ouders begrip 
getoond worden en geholpen worden met het opvoeden. Triversum sluit zich bij Accare 
aan en wil de Modelbeschrijving ook uitgebreid zien.  
Mieke meldt dat het nodig is om geïntegreerde wijkteams te formeren. FACT pakt het 
vanuit diverse invalshoeken aan, maar Mieke, Kees, Alfred en Jan horen teveel ggz-
klanken. Opvoedingsproblematiek en buurthuisproblematiek zijn juist van belang. 
Verschillende invalshoeken voor de gezinnen zijn nodig.  
 
Marijke stelt Hans voor om opnieuw een ronde te maken langs alle aanwezige 
instellingen om te bekijken welke perspectieven er nog niet in zitten en hoe de doelgroep 
er momenteel uit ziet. Er moet één systeem voor één plan zijn voor één gezin.  
Hans concludeert dat de Modelbeschrijving bij de leeftijd van 0 moet beginnen. Hoe 
breder de doelgroep, des te lastiger het is om een strak model te maken. Expertise moet 
aangeboden worden aan wat het kind nodig heeft. De meest gewenste situatie moet in 
de Modelbeschrijving komen.  
 
Hans maakt voorstel om Modelbeschrijving 2, incl Modelgetrouwheidsschaal  qua inhoud 
en kosten. Ook de 4 teams die proefdraaien met die schaal worden meegenomen in de 
Modelbeschrijving. Hans mailt het voorstel aan Karin en zij draagt zorg voor de 
verspreiding. 
Eind 2012 wil men de Modelbeschrijving en de proefaudit bereikt hebben zodat men in 
2013 verder kan gaan met certificeren. 
 
De financiering van de geestelijke gezondheidszorg is een complex gegeven in Belgie. 
Alle zorg die georganiseerd wordt binnen het kader van ziekenhuizen (o.m. kinder- en 
jeugdpsychiatrische zorg vanuit residentiele voorzieningen) behoort grotendeels tot de 
bevoegdheid van de federale overheid (via Federale overheidsdienst Gezondheidszorg 
en RIZIV-conventies), terwijl preventie en ambulante zorg grotendeels de bevoegdheid is 
van de Gemeenschappen (Vlaamse-, Franstalige-, Duitstalige Gemeenschap) en de 
Gewesten (Vlaanderen, Waals gewest, Brussels Hoofdstedelijk gewest). De 
Gemeenschappen en Gewesten zijn eveneens verantwoordelijk voor alles van welzijn 
(inclusief jeugdwelzijn) en Onderwijs. Binnen de Vlaamse Gemeenschap bestaat de 
Integrale Jeugdzorg (IJH) die alles wat jeugd(gezondheids-)zorg omvat en tot de 
bevoegdheid van de Vlaamse regering behoort probeert op elkaar af te stemmen. De 
samenwerking tussen Jeugdwelzijn, ambulante geestelijke gezondheidszorg en 
ggz/kinder- en jeugdpsychiatrie, in het kader van ziekenhuizen (mobiel, ambulant of 
residentieel) is door verschillende besluitvorming en financiering niet eenvoudig. Door 
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Interministeriele overlegstructuren probeert men een en ander beter te stroomlijnen. 
Hierbinnen zal gewerkt worden aan voorstellen van vermaatschappelijking van zorg, ook 
voor de doelgroep kinderen en jongeren, m.i.v. crisishulp en spoedeisende hulp en hulp 
voor specifieke risicogroepen. Welke modellen hiervoor zullen aan de basis liggen zal 
moeten blijken. Voorbereidend werk hiervoor organiseert de Nationale Raad voor 
Ziekenhuis Voorzieningen, het federale Kenniscentrum voor de Gezondheidszorg (KCE 
rapporten 170, 175, over organisatie en 135 over spoedeisende zorg) en de Hoge 
Gezondheidsraad. 
Afgesproken wordt dat UZ Gent wel de vergaderingen bijwoont als leerproces maar nog 
niet officieel aansluit bij het platform en niet hoeft mee te betalen aan de kosten voor de 
Modelbeschrijving 2 en secretariële ondersteuning.  
 
5a Kosten certificering 
Er is een mailwisseling geweest tussen dit platform, Hans Kroon en Remmers van 
Veldhuizen over de kosten voor de certificering. Dit onderwerp komt tzt weer aan de orde 
omdat eerst de Modelbeschrijving 2 moet komen en er momenteel vele organisaties lid 
zijn van dit platform waardoor de kosten voor de certificering kunnen worden gedeeld.  
 
6. Rondvraag en sluiting 
Gijs vindt deze bijeenkomst heel interessant en kijkt het aan. Hij is bij deze voor de 
volgende bijeenkomst van 28 september as. uitgenodigd.  
 
Ivm de vele partijen die aan tafel zitten adviseert Marijke om voortaan van 14.00-16.00 
uur te vergaderen. Een ieder is akkoord. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 16.05 uur en bedankt een ieder voor haar/zijn inzet 
en aanwezigheid. Op 28 september 2012 wordt Mondriaan en De Jutters verwacht als 
nieuwe partij. Voor de vergadering van 28 september wordt het punt ‘concept 
Modelbeschrijving 2’ geagendeerd. Hans Kroon is tevens voor 28 september as. 
uitgenodigd. Ook Frits en Arien zijn 28 september as. aanwezig.  
 
 
 
 

 


